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Nr 18.

Ankom till riksdagens kansli den !) februari 1926 kl. 1 e. in.

Utlåtande i anledning av väckta motioner om användandet av ett 
vid ombyggnad av det militära epidemisjukhuset i Boden 
inbesparat belopp.

(l:a avd.)

Uti två likalydande motioner, väckta den ena inom första kammaren av 
herrar O. Bergqvist och C. I. Asplund (nr 73) och den andra inom andra 
kammaren av herr N. E. Nilsson i Antnäs in. fl. (nr 95) har hemställts, 
att riksdagen ville medgiva, att den kostnadsminskning, 34,000 kronor, som 
vid ombyggnad av det med garnisonssjukhuset i Boden förenade militära 
epidemisjukhuset uppkommit därigenom, att arbetena utförts i enlighet med 
ett av landstingets delegerade uppgjort förslag, helt gottskrives landstinget.

Motionärerna hava i ärendet anfört följande:
»Sedan fråga hade uppstått om samverkan mellan staten och Norrbottens 

läns landsting angående sjukvård vid garnisonssjukhuset i Boden i syfte att 
vid denna militära sjukvårdsanstalt även civila patienter skulle få tillfälle 
till vård, skedde år 1921 i sådant avseende en överenskommelse genom be
slut av såväl riksdagen som landstinget. Den utvidgning av garnisonssjuk
husets byggnader, som i samband därmed fanns erforderlig, beräknades till 
en kostnad av 2,146,000 kronor, varav hälften eller 1,073,000 kronor skulle 
bestridas av staten och andra hälften av landstinget.

I denna kostnad ingick ett visst belopp för utbyggandet av det med an
stalten förenade epidemisjukhuset. Detta belopp beräknades från början till 
676,000 kronor. Vid sedermera verkställd omräkning befanns ombyggnaden 
av epidemisjukhuset kräva ytterligare omkring 96,000 kronor.

Förutsättningen under förhandlingarna var, att kostnaden för epidemi
sjukhusets ombyggnad skulle helt inräknas i landstingets anpart i samtliga 
byggnadskostnader. Detta framgår bland annat av riksdagshandlingarna i 
ärendet år 1921.

Programmet för epidemisjukhusets ombyggnad var, att det förutvarande 
militära epidemisjukhuset skulle till- och påbyggas.

På] grundvalen av detta program utarbetades fullständiga ritningar. Då 
dessa förelädes landstingets särskilda delegerade för granskning, funno dessa 
anledning att låta utarbeta ett nytt förslag (Alternativ II) i syfte att ned
bringa byggnadskostnaderna. Detta förslag innebar, att ett helt nytt epidemi
sjukhus skulle uppföras. Sedan entreprenadanbud på de båda alternativen
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infordrats, visade det sig, att delegerades förslag innebar en besparing på 
34,000 kronor.

Arméförvaltningens fortifikationsdepartement och sjukvårdsstyrelse god
kände för sin del det av delegerade uppgjorda nya programmet och hem
ställde i underdånig skrivelse den 27 maj 1922, att Kungl. Maj:t täcktes 
godkänna de på grundvalen därav uppgjorda ritningarna och förordade, att 
detta alternativ måtte få lända till efterrättelse.

Denna hemställan bifölls. Härigenom skedde en besparing i byggnads- 
kostnaderna av 34,000 kronor.

Å landstingets sida utgick man från den förutsättningen, att denna bespa
ring skulle helt tillgodoräknas landstinget, enär den gjorts enbart på ombygg
naden av epidemisjukhuset, vare byggnadskostnader skulle i sin helhet ingå 
i landstingets anpart.

I underdånig skrivelse den 1 december 1925 gjorde landstingets förvalt
ningsutskott i överensstämmelse härmed hemställan, att Kungl. Maj:t måtte 
i nåder medgiva detta. Kungl. Maj:t har emellertid i nådig skrivelse den 
8 innevarande månad förklarat sig icke kunna bifalla denna framställning.

Motivet till detta avslag torde måhända vara att söka däld, att Kungl. Maj:t 
icke ansett sig befogad att träffa några särskilda dispositioner i ärendet utöver 
de riktlinjer, som ingingo i riksdagsbeslutet.

Av vad härovan anförts torde emellertid framgå, att fog förefunnits för 
landstingets anspråk på att helt få tillgodoräkna sig nämnda besparing. Det 
har därför ansetts erforderligt att underställa ärendet riksdagens prövning.»

Utskottet har inhämtat, att arméförvaltningens fortifikationsdepartement 
och sjukvårdsstyrelse den 23 december 1925 gemensamt yttrat sig över en 
av motionären herr Bergqvist i egenskap av ordförande i Norrbottens lands
tings förvaltningsutskott gjord framställning i samma ärende, som nu motions- 
vis förelagts riksdagen. Myndigheterna avstyrkte därvid framställningen 
på den grund, att riksdagen beslutat att kostnaderna för om- och tillbyggnad 
av garnisonssjukhuset i Boden skulle delas lika mellan kronan och lands
tinget. Såsom av motionen framgår, lämnades också berörda framställning 
utan bifall av Kungl. Maj:t.

Utskottet finner ej skäl föreligga att i denna fråga intaga annan stånd
punkt än vederbörande myndigheter och Kungl. Maj:t. Utskottet får alltså 
avstyrka motionen och hemställer,

att herrar Bergq vists och Asplunds samt Nilssons i 
Antnäs m. fl. ovannämnda motioner (I: 73 och II: 95) icke 
må av riksdagen bifallas.

Stockholm den 9 februari 1926.

På statsutskottets vägnar
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Vid förestående ärendes slutbehandling inom utskottet hava närvarit: 
från första kammaren: herrar S. H. Kvarnzelius, A. C. Lindblad, A. F. Vennersten, 

Oscar Olsson, J. L. Widell, C. G. Ekman, J. Nilsson i Malmö, O. Bergqvist, E. A. Hallin. 
■I. G. Walles, K. E. Andersson i Eliantorp och C. A. Carlsson i Gävle;

från andra kammaren: herrar A. Anderson i Råstock, K. V. Rydén, S. Bengtsson i Norup. 
L. J. Carlsson-Frosterud, 0. Olsson i Kullenbergstorp, E. Kristensson i Göteborg, 0. Nilsson 
i Örebro, B. F.son Holmgren, J. Olofsson i Digernäs S. Persson i Fritorp, C. Lindskog och 
A. Danielsson.

Reservation

av herr 0. Bergqvist.

Bihang till riksdagens protokoll 1926. 6 samt. 16 haft. (Nr 17—18.) O


